



**ASSOCIATION EUROPÉENNE DES MÉDECINS DES HÔPITAUX
EUROPEAN ASSOCIATION OF SENIOR HOSPITAL PHYSICIANS
EUROPÄISCHE VEREINIGUNG DER LEITENDEN KRANKENHAUSÄRZTE
EUROPESE VERENIGING VAN STAFARTSEN
DEN EUROPÆISKE OVERLÆGEFORENING
ΕΥΡΩΠΑΪΚΟΣ ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑΚΩΝ ΙΑΤΡΩΝ ΔΙΕΥΘΥΝΤΩΝ
ASSOCIAZIONE EUROPEA DEI MEDICI OSPEDALIERI
DEN EUROPEISKE OVERLEGEFORENING
ASSOCIAÇÃO EUROPEIA DOS MÉDICOS HOSPITALARES
ASOCIACIÓN EUROPEA DE MÉDICOS DE HOSPITALES
EUROPEISKA ÖVERLÄKARFÖRENINGEN
EVROPSKO ZDRŽENJE BOLNIŠNIČNIH ZDRAVNIKOV
EUROPSKA ASOCIACIA NEMOCNICNÝCH LEKAROV
EUROPSKA UDRUGA BOLNIČKIHI LIJEČNIKA
ΕΒΡΟΠΕΪΣΚΑ ΑΣΟΪΙΑΪΙΑ ΗΑ ΣΤΑΡΣΗΤΕ ΒΟΛΗΙΧΝΗ ΛΕΚΑΡΗ
ASOCIATIA EUROPEANA A MEDICILOR DIN SPITALE**

Document :	AEMH 10-028
Title:	National Report Belgium
Author :	Dr Antony Bertrand
Purpose :	Information
Distribution :	AEMH Member Delegations
Date :	26 April 2010

BELGIUM.
Report 2010.

This report 2010 will be very short!

The Belgian political situation remains especially unsteady with a perpetual threat of implosion of the country.

The cost of the social security always constitutes one of the numerous apples of discord between the north and the south part of the country.

Therefore, there was no big disruption in the Belgian medical world since 2007.

The length of medicine studies officially passed to 6 years.
Add to that: 3 years of specialization in general practice or more for other specializations.
Thus: 9 years as before: 6 + 3 instead of 7 + 2.

There are many who claim for a reform of the system of numerus clausus at least in the French-speaking part of the country.

The fees agreement between physicians and the national state health insurance (INAMI), renewed in January 2009, remains valid for 2010.

The principle of the no fault liability already settled is still not applied: there is still no agreement on modes of financing.

BELGIQUE
Rapport 2010.

Ce rapport 2010 sera très court !

La situation politique belge reste particulièrement instable avec une perpétuelle menace d'implosion.

Le coût de la sécurité sociale constitue toujours une des nombreuses pommes de discorde entre le nord et le sud du pays.

Donc pas de grands bouleversements dans le monde médical belge depuis 2007.

La durée des études de médecine est passée officiellement à 6 ans.
A ajouter à cela, 3 ans de spécialisation en médecine générale et plus pour d'autres spécialités.
Donc, 9 ans comme avant : 6 + 3 au lieu de 7 + 2.

Nombreux sont ceux qui réclament une réforme du système de numerus clausus du moins dans la partie francophone du pays.

L'accord tarifaire entre médecins et caisses de maladies (INAMI) renouvelé en janvier 2009 reste valable pour 2010.

Le principe de la responsabilité sans faute, acquis, n'est toujours pas appliqué faute d'accord sur les modalités de financement.